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Z Á P I S 

ze shromáždění starostů Mikroregionu Tanvaldska dne 17. 12. 2021 od 10.00 hod  

v Jiřetíně pod Bukovou 

 

 

Přítomni:        Omluveni: 

Albrechtice v J. h.– Jaroslav Zeman     Harrachov – Jaroslav Čech  

Desná – Jaroslav Kořínek     Velké Hamry – Jaroslav Najman 

Jiřetín pod Bukovou – Josef Kucin         

Josefův Důl – Jiří Slanař      

Kořenov –Luboš Marek 

Plavy – Milan Hloušek      

Smržovka – Marek Hotovec      

Tanvald –Vladimír Vyhnálek      

Zásada - Andrea Princová 

Zlatá Olešnice - Jiří Černý   

      

Hosté: 

Veronika Hůzlová – Manažer CSS 

Kateřina Preusslerová – Projektový manažer CSS 

Tereza Šolcová – CSS 

Gabriela Tahalová – OÚ Josefův Důl 

Zdeňka Vyhlídková – rodič, zástupce rodičů dětí ZTP  
Blanka Plánková – rodič, zástupce rodičů dětí ZTP  

Stanislav Pelc – místostarosta obce Kořenov  

Návrh programu: 

1. Zahájení 

2. Kontrola zápisu z minulého jednání 

3. Zástupci rodičů dětí ZTP 

4. Činnost svazku obcí TR Jizerské hory 

5. Činnost MAS Rozvoj Tanvaldska 

6. Komunitní plánování – terénní pečovatelská služba 

7. Meziobecní spolupráce – CSS  

8. Realizace projektů 

9. Hospodaření  

10. Informace ze SVS a.s. 

11. Různé 
 

 

1. Zahájení 

Jednání zahájil předseda mikroregionu Marek Hotovec v 10:00 hodin. Přivítal všechny přítomné a kon-

statoval, že shromáždění starostů je usnášeníschopné. Poté seznámil přítomné s navrženým programem 

jednání. Program byl jednomyslně schválen. 

 

2. Kontrola zápisu z minulého jednání 

Nebyly vzneseny žádné námitky k zápisu z minulého jednání. 

 

3. Zástupci rodičů dětí ZTP 

Kateřina Preusslerová představila a přivítala dvě zástupkyně rodičů dětí ZTP – paní Vyhlídkovou a paní 

Plánkovou.  

Paní Vyhlídková poděkovala přítomným za možnost zúčastnit se dnešního shromáždění starostů Mikro-

regionu Tanvaldska v Jiřetíně p.B. Sdělil, že záměr o přestavbu bývalé budovy Viaflexu na Smržovce 
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na Dům sociálních služeb Mikroregionu Tanvaldsko rodiče dětí ZTP velice potěšil. Tito rodiče mají 

problém s nedostatkem odlehčovacích služeb, stacionářů a chráněného bydlení pro svoje postižené děti.  

Dle odhadu paní Plánkové je na Tanvaldsku přibližně 100 osob ZTP.  

Plánuje návštěvu na Krajském úřadu Libereckého kraje, konkrétně u pana Mgr. Petry Tulpy, náměstka 

hejtmana, který má na starosti řízení resortu sociálních věcí. Rodiče chtějí o situaci zástupce Krajského 

úřadu LK informovat osobně. O výsledku této schůzky budou starostové Mikroregionu Tanvaldsko in-

formováni. 

 

4. Činnost svazku obcí TRJH 

Pro rok 2022 byl schválen Marketingový plán, v rámci kterého se připravují aktivity:  

Příprava video spotů (naučné zimní video o tom, jak se chovat ve stopě a na sjezdovkách, cyklo videa, 

jarní video s rodinou Liebiegů, zimní video s rodinou Riedelů) s rozpočtem 150.000 Kč.  

V rámci ediční činnosti budou vydány celoroční Turistické noviny, trhací mapy – Technické památky, 

zimní mapa JH, cyklo a pěší průvodce po technických památkách, výletové karty pro průvodce pro po-

třeby IC, DL leták o Jizerkách – i v mutacích (NJ/PL), tematické letáky subregionů v mutacích (NJ/PL) 

s rozpočtem 150.000 Kč 

V mediální komunikaci je TR Jizerské hory aktivní na Sociálních sítích  - aktivní Facebook a pravidelné 

příspěvky na Instagramu #visitjizerky s placenou reklamou. TR má nové webové stránky 

www.visitjizerky.cz, realizuje inzerci online & print, press/fam tripy. Roční rozpočet mediální komuni-

kace je 80.000 Kč. 

Dalšími aktivitami s rozpočtem 50.000 Kč pro rok 2022 budou: 

− Gastro zážitky v Jizerkách – představení podniků s příběhem  

− Jizerky pro rodiny s dětmi školního věku – ucelená nabídka pro rodiny s dětmi na letní, podzimní a 

zimní prázdniny  

− Propagace skiareálů – vhodné pro určité cílové skupiny (děti, začátečníci apod.) 

Veletrhy a prezentační akce ve spolupráci s informačními centry a Libereckým krajem:  

Tuzemské: Holiday World a For Bikes, Liberecký jarmark 

Zahraniční: TC Lipsko, MTT Wroclaw, Konventa Löbau 

Rozpočet 10.000 Kč 

Tanvaldsko se bude jako dosud aktivně účastnit veškeré přípravy podkladů. 

V roce 2021 bylo natištěno mnoho různých propagačních materiálů JH, pro do-zásobení obcí a infocen-

ter je možno kontaktovat ředitelku TR JH Denisu Merenusovou. 

 

5. Činnost MAS Rozvoj Tanvaldska 

Předseda MAS Josef Kucin informoval shromáždění: 

➢ Založení energetického společenství „ENERKOM Tanvaldsko z.s.“ bude v první fázi jen 4 obcemi 

(Kořenov, Zlatá Olešnice, Josefův Důl, Jiřetín) a cca 5 subjekty soukromého sektoru. Později do již 

založeného spolku vstoupí další členové. 

➢ Tabulky s investičními prioritami Strategického rámce MAP Tanvaldsko ve formátu EXEL doposud 

nebyly doručeny ze všech škol. 

➢ Část škol si již převzala 3D tiskárny pořízené v rámci projektu MAP Tanvaldsko. Pro jejich aktuální 

nedostupnost na trhu budou zbývající 4 ks tiskáren značky Prusa dodány až v lednu 2022. Týká se 

to: 2 x ZŠ Tanvald, ZŠ Velké Hamry, ZŠ Smržovka.  

➢ MAS rozvoj Tanvaldska děkuje obcím Plavy, Smržovka, Zásada, Desná a společnosti Jizerky pro 

vás za jejich finanční podporu činnosti MAS. 

➢ Jiří Černý poděkoval Josefu Kucinovi, že zařídil v rámci realizace projektu MAP Tanvaldsko 3D 

tiskárny. Pro děti je to velký zážitek. 

6. Komunitní plánování – terénní pečovatelská služba 

➢ Vystoupení rodičů postižených dětí z Tanvaldu 

➢ Do této kolonky bude zařazena od roku 2022 koordinace komunitního plánování sociálních slu-

žeb v území Mikroregionu Tanvaldsko – fungování sociální platformy. Na funkci koordinátora ko-

munitního plánování sociálních služeb v MT bude požádáno z dotačního fondu LK pro rok 2022. 

http://www.visitjizerky.cz/
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Předpokládá se alokace ve výši 10 000 Kč / obec, to znamená, že MT může počítat s částkou dotace 

na mzdu koordinátora ve výši 120 000 Kč. 

 

7. Meziobecní spolupráce – Centrum společných služeb  

Manažerka centra Veronika Hůzlová informovala přítomné o činnosti od posledního zasedání: 

- CSS se věnovalo především hospodářské činnosti (viz. níže) 

- Zpracování a rozesílání 3+3 dotazů z právní poradny. 

- Účast na online kurzech (Úřední deska přehledně a v příkladech, Zřizovací listiny škol a školských 

zařízení, Archivnictví a spisová služba územních samosprávných celků, Efektivní komunikační do-

vednosti úředníka a Vademecum spisové služby - Archivy ve veřejné správě). 

- Úprava nových webových stránek Mikroregionu Tanvaldsko www.tanvaldsko.info, nové stránky 

měly být spuštěny 15. 12. 2021, ale díky technickému problému s převodem domény .info byl web 

spuštěn o den později. 

- Mimo hlavní aktivity bylo poskytováno poradenství obcím dle jejich potřeb – jednalo se především 

o poradenství k dotacím, výběrovému řízení a odpadovému hospodářství. 

 

- V listopadu obdržel svazek Mikroregion Tanvaldsko od SMO ČR informaci o právu nominovat čle-

na do Výboru DSO, integrální spoučásti vedení Svazu. Splňujeme podmínku minimálního 50% 

členství obcí svazku u SMO ČR. 

 

Usnesení 31/2021 

Nominace do Výboru DSO SMO ČR 

Shromáždění starostů nominuje předsedu svazku Marka Hotovce do Výboru dobrovolných svazků  

SMO ČR. 

usnesení přijato jednomyslně  

    

➢ Hospodářská činnost: 

Proběhlo: 

✓ Zlatá Olešnice – Zpracování vyúčtování projektu z dotace Libereckého kraje „Pořízení věcných 

prostředků pro JPOIII/1 Zlatá Olešnice“ včetně přípravy textu v rámci povinné publicity pro web 

obce. 

✓ Zlatá Olešnice – Zpracování vyúčtování projektu z dotace Libereckého kraje „Pořízení prostřed-

ků pro čerpání vody pro JPOIII/1 Zlatá Olešnice“ včetně přípravy textu v rámci povinné publici-

ty pro web obce. 

✓ Radek Zelníček – soukromý zemědělec, podání žádosti o dotaci v rámci 12. výzvy do PRV přímo 

přes SZIF. 

✓ Kořenov – Podání žádost o dotaci na multifunkční školní hřiště z MMR 

✓ Zásada – Tvorba Spisového a skartačního řádu včetně příloh. 

Probíhá + příprava:  

✓ Zlatá Olešnice – projekt „Podpora spolkové činnosti rodného domu Antala Staška“ – probíhají 

cenové marketingy na vybavení domu multimediální technikou a nábytkem. 

✓ Josefův Důl – projekt „Podpora spolkové činnosti SDH Josefův Důl“ po dokončení realizace se 

bude žádat o platbu. 

 

➢ Projekt „Realizace SMART Česko v praxi obcí a měst“ 

Nic nového. 

 

 

 

 

https://projekteso.cz/course/view.php?id=1889
https://projekteso.cz/course/view.php?id=1935
https://projekteso.cz/course/view.php?id=1935
https://projekteso.cz/course/view.php?id=2107
https://projekteso.cz/course/view.php?id=2047
https://projekteso.cz/course/view.php?id=2047
https://projekteso.cz/course/view.php?id=1973
http://www.tanvaldsko.info/
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8. Realizace projektů DSO Mikroregion Tanvaldsko: 

Projekty ve stadiu realizace: 

1. Střednědobý plán rozvoje sociálních služeb na území Mikroregionu Tanvaldsko“ 

Připravuje se webová aplikace pro koordinaci sociální platformy (podepsána smlouva s organizací Crea-

tive Heroes, s. r. o.). 

Webová stránka bude propojena s www.tanvaldsko.info nebo www.tanvaldsko.eu. 

Průběh projektu včetně příslušné dokumentace je pravidelně zaznamenáván na webu 

www.tanvaldsko.eu, který je průběžně aktualizován.  

 

2. Projekt „Strategie rozvoje CR v Mikroregionu Tanvaldsko“ 

V období od posledního zasedání starostů MT zrealizovány tyto aktivity:   

- byla zpracována a schválena 3.ZoR a 4.ŽoPl s konečným podáním 17.1.2022 

- byly vyhodnocené řízené rozhovory se starosty obcí a vyhodnocena jednání skupin CR 

- byly zpracované seznamy (databáze) turistických atraktivit, cílů, služeb a turistické infrastruktury.              

První pracovní verze dtb bude zaslána k připomínkování v území v I/2022 

- realizace doplňujícího dotazníkového šetření pro návštěvníky v zimní sezóně 2022 

- příprava témat Návrhové části s následnou sérií projednávání v území (využití již ověřených odborných 

pracovních skupin) 

 

Výsledky řízených rozhovorů v obcích – zástupci samospráv: 

V první otázce se zástupci obcí vyjadřovali, zda je CR pro obec důležitý. 11 z 12 obcí deklaruje, že je 

pro ně cestovní ruch důležitý, a to vzhledem ke komplexnímu rozvoji území a možnostem využití poten-

ciálu území. 

Důležitost zástupci obcí vidí převážně v oblastech týkající se hospodářského přínosu cestovního ruchu 

pro jejich obce a dále pak ve společenském přínosu a využití potenciálu obcí. Nejčastěji odpovědi smě-

řovaly do následujících oblastí: 

▪ Oživení dění obci 

▪ Rozvoj podnikání v obci/městě 

▪ Využití kulturně-historického potenciálu 

▪ podpora zaměstnanosti v obci/městě 

▪ zvýšení rozpočtového výnosu 

Druhá otázka - negativní efekty CR, jaké problémy cestovní ruch obcím přináší? 

Zástupci obcí specifikovali převážně problémy související s nedostatečnou kapacitou doprovodné in-

frastruktury a zvýšené nároky na zajištění provozně-technických aktivit obcí. 

Za dominantní problematiku byly označeny problémy s přetížením veřejné infrastruktury, a to konkrétně 

v těchto oblastech: 

▪ Nestačí kapacity parkování a nastává parkování mimo vyhrazená místa 

▪ Přetížení veřejných prostranství, jejich znečišťování a poškozování mobiliáře 

▪ Zvýšené nároky na zajištění sociálních zařízení (toalety) 

▪ Zvýšené množství odpadků a znečišťování okolí 

Zmíněny byly i problémy v oblasti nárůstu hluku a výskytu konfliktů mezi místními občany a návštěv-

níky. 

 

V další části rozhovoru měli zástupci samospráv definovat / specifikovat největší turistické atraktivity, 

kvůli kterým návštěvníci území obce nejvíce navštěvují. 

Obec Zlatá Olešnice: Lyžařský vlek, areál požární nádrže, rodný dům Antala Staška, zřícenina hradu 

Navarov, Palackého stezka. 

Město Smržovka: Přírodní sáňkařská dráha, běžecké kolečko, tankové muzeum, hudební festival Eurion, 

lesopark, discgolf. 

Město Tanvald: Lyžařský areál Tanvaldský Špičák, Rozhledna Tanvaldský špičák, Jára Cimrman, bike-

park Tanvaldský špičák – traily. 

Městys Zásada: Lyžařský vlek, běžecké lyžování, cykloturistika, pivovar, závody psích spřežení, para-

gliding, hudební festival ZasTenRock. 

http://www.tanvaldsko.info/
http://www.tanvaldsko.eu/
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Obec Kořenov: Areál U Čápa, Muzeum ozubnicové dráhy, osada Jizerka, muzeum Járy Cimrmana, 

obecně pak poloha obce s řadou možností pro aktivní turistiku (pěší a cykloturistika, lyžování sjezdové a 

běžecké) a specifické atraktivity (Jára Cimrman, rozhledny) pro všechny cílové skupiny. 

Obec Josefův Důl: Příroda a krajina, turistické trasy, vodní nádrž Josefův Důl, naučná stezka Jedlový 

Důl, muzeum místní historie, cykloturistika, lyžařská turistika, sport. 

Město Desná: Protržená přehrada, vodní nádrž Souš, Riedlova vila a hrobka, zubačka (ozubnicová trať). 

Město Harrachov: Mumlavský vodopád, Muzeum skla, sklárna a minipivovar, sjezdové a běžecké lyžo-

vání, mamutí můstek, hornické muzeum, expozice Šindelka. 

Obec Albrechtice v Jizerských horách: Rozhledna Světlý vrch, sjezdové a běžecké lyžování. 

Město Velké Hamry: Sportovní areál. 

Obec Plavy: Lyžařský areál. 

Obec Jiřetín pod bukovou: Tanvaldský špičák. 

Obecně lze hodnotit, že návštěvníci do obcí jezdí za aktivní turistikou, protože obce nabízejí infrastruk-

turu pro pěší a cykloturistiku v letních měsících a infrastrukturu pro zimní sporty – sjezdové a běžecké 

lyžování. Většina obcí má na svém území jedinečné atraktivity a turistické cíle z oblasti přírodních 

atraktivit a kulturního a historického dědictví. 

 

Šetření se dále zaměřovalo na hodnocení komunikace a případnou spolupráci mezi provozovateli turis-

tických atraktivit a poskytovateli služeb v cestovním ruchu. 

Zástupci obcí se vyjadřovali k otázce komunikace a spolupráce průměrným způsobem (dobře, uspokoji-

vě). Dvě obce komunikaci a spolupráci považují za nedostatečnou, resp. jako neochotu ke spolupráci ze 

strany provozovatelů. Celkově lze hodnotit tuto oblast z pohledu obcí za dostačující, ale vzhledem k cíli 

záměru - zintenzivnit rozvoj cestovního ruchu - je komunikace a spolupráce s provozovateli služeb a 

atraktivit nutnou podmínkou pro efektivní rozvoj.  

 

Součástí šetření byla i otázka na hodnocení dopravní dostupnosti veřejnou hromadnou dopravou 

z pohledu obcí, a to ve vztahu k turistickým potřebám. 

Všechny obce Mikroregionu Tanvaldsko se ve svém hodnocení shodují na tom, že dostupnost veřejné 

hromadné dopravy pro turisty je na dobré úrovni a vyhovující. V odpovědích zazněly specifické potřeby 

doplnění dopravy dle sezónních a místních potřeb – cyklobusy, skibusy a zavedení spojení např. do Pol-

ské republiky. 

 

V další části dotazování byla otázka zaměřena na hodnocení vybavenosti obcí komerčními službami 

pro cestovní ruch s důrazem na základní služby – stravování a ubytování.    

Celkově lze hodnotit vybavenost základními službami v obcích jako spíše nevyhovující, a to primárně 

z hlediska kapacit a vlastní existence těchto služeb na území obcí. 3 z 12 obcí ohodnotily svou vybave-

nost jako velmi dobrou s dostatečnými kapacitami. Ostatní obce hodnotí vybavenost jako nedostatečnou 

nebo nevyhovující pro rozvoj cestovního ruchu  

 

Zástupci obcí se dále vyjadřovali k problematice nevyužívaného potenciálu obcí z hlediska cestovního 

ruchu resp., v čem vidí nevyužitý potenciál a případně co by vedlo k jeho aktivaci.  

Zásadní a nejvíce reflektovanou problematikou, která má dle zástupců samospráv vliv na nevyužívání 

potenciálu cestovního ruchu je nedostatečná spolupráce aktérů cestovního ruchu v obcích a zároveň 

v území celého mikroregionu. Za řešení, které by mohlo vést k využití potenciálu celého území, zástupci 

obcí označili jednotnou koordinaci a organizaci cestovního ruchu, lepší komunikaci a marketing z 

úrovně mikroregionu. 

Další potenciál pro rozvoj vidí zástupci samospráv ve vytváření nových atraktivit v území, zavádění 

periodických aktivit založených například na místních tradicích, využití bohaté a zajímavé historie 

k vytváření příběhů a na ně navázaných míst a produktů.    

 

Dotazování dále směřovalo do oblasti rozvoje, resp. plánování investic a aktivit obcí a měst v kontextu 

cestovního ruchu. Obce nejvíce plánují realizovat tyto aktivity pro rozvoj CR: 

▪ Revitalizace a zpřístupnění atraktivit 
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▪ Rozšíření nabídky atraktivit 

▪ Rekonstrukce obecního majetku s využitím pro cestovní ruch 

▪ Revitalizace a zkapacitnění parkovacích ploch včetně vybavení a obslužného zázemí 

▪ Realizace aktivit do doprovodné infrastruktury CR 

▪ Zavádění navigačních systémů v obcích 

  

V rámci dotazování byla zaměřena pozornost na vlastní aktivitu Mikroregionu Tanvaldska a zástupci 

samospráv byli dotazování, zda by uvítali aktivitu mikroregionu v komplexní organizaci CR a jaké 

kompetence by měl mít. 

Většina obcí by uvítala aktivitu Mikroregionu Tanvaldska v rámci řešení komplexní organizace cestov-

ního ruchu. Konkrétní zaměření aktivit a kompetencí mikroregionu dle názorů zástupců obcí je rozděle-

no podle četnosti názorů a témat. 

Většina dotázaných (10 z 12) uvedla následující oblasti pro společné řízení z úrovně Mikroregionu Tan-

valdsko: 

▪ Společná propagace – správa speciálních webových stránek pro cestovní ruch, turistické materiály za 

celý mikroregion (10 z 12 obcí). 

▪ Koordinace rozvoje vybrané dílčí turistické infrastruktury (9 z 12 obcí).  

Polovina dotázaných uvedla následující oblasti a kompetence, které by měl mikroregion řešit a zaštiťo-

vat: 

▪ Koordinace, popřípadě organizace vybraných akcí. 

▪ Organizace cestovního ruchu ve smyslu managementu cestovního ruchu (mikroregion jako infor-

mačně organizační centrum) – produkty cestovního ruchu, turistická nabídka, rezervační systém, 

destinační marketing, komunikace s poskytovateli služeb apod. 

▪ Koordinace a organizace společného financování cestovního ruchu na úrovni mikroregionu – vybra-

né aktivity. 

 

Výsledky jednání odborných pracovních skupin 

V průběhu května 2021 bylo zrealizováno jednání 7 samostatných odborných pracovních skupin na téma 

rozvoje cestovního ruchu v Mikroregionu Tanvaldsko. Pro jednání ve všech skupinách byl využit jed-

notný seznam návodných otázek, které následně pracovní skupiny řešily. Výstupy z jednání pracovních 

skupin bylo tak možné porovnat, případně zobecnit a formulovat závěry strukturovaně. 

Do odborných pracovních skupin byli primárně nominováni zástupci samospráv, provozovatelé služeb 

v cestovním ruchu, provozovatelé turistických atraktivit, zástupci organizací působíc v cestovním ruchu.     

Na všech jednáních byly označeny nejčastější cílové skupiny (CS), které navštěvují území: 

▪ Rodiny s dětmi 

▪ Páry 

▪ Senioři 

▪ Mladí lidé 

▪ Jednotlivci 

▪ Školy (školy v přírodě, školní výlety) 

Společným znakem CS je jejich aktivní trávení pobytu, což potvrzuje i následující hodnocení aktivit, 

kterých se nejčastěji účastní. 

▪ Cykloturistika 

▪ Pěší turistika 

▪ Návštěva památek a poznávání historie 

Nejčastější délka pobytu - dle názorů skupin - je v těchto variantách: 

▪ 1 den 

▪ Víkend / prodloužený víkend 

▪ Týden 

Týdenní pobyt je většinou spojen s letní či zimní plánovanou dovolenou rodin s dětmi a skupin zaměře-

ných na sport. Nejčastěji využívané délky pobytu jsou 1 až 3denní pobyty. Na všech jednáních zaznělo, 

že cílem by mělo být udržet návštěvníky v mikroregionu minimálně 3 dny s tím, že kratší pobyt není 

efektivním ekonomickým přínosem pro další rozvoj cestovního ruchu.  
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V případě vícedenních pobytů se při jednáních jednotlivé skupiny shodly na tom, že návštěvníci primár-

ně využívají ubytování v penzionech, hotelích a privátních chatách. 

Nejvíce navštěvovaná jsou místa, kde fyzické kapacity často již nejsou dostačující a místa se stávají pře-

tíženými. Mezi nejvíce navštěvované dle názorů skupin patří: 

▪ Rozhledny 

▪ Mumlavský vodopád 

▪ Zubačka 

▪ Osada Jizerka a Příchovice 

▪ Bikeparky 

▪ Protržená přehrada 

▪ Palackého stezka 

▪ cyklotrasy 

▪ Sjezdovky a běžecké trasy 

Přetíženost se projevuje v nedostatečných kapacitách parkovacích ploch a při pořádání jednorázových 

větších akcí. 

V rámci jednání byla dále řešena nabídka atraktivit, turistických cílů a infrastruktury v jednotlivých ob-

cích mikroregionu. Většina pracovních skupin se shodla na tom, že rozmanitost nabídky v obcích mikro-

regionu je na vysoké úrovni, ale chybí zde její propojení a její využití pro vytváření ucelených udržitel-

ných turistických produktů a organizace těchto aktivit. 

Při jednáních bylo dále řešeno téma ideálního stavu v oblasti CR v mikroregionu resp. náměty pro dosa-

žení ideálního stavu. Jednotlivé pracovní skupiny primárně upozorňovaly na tyto oblasti, ve kterých vidí 

prostor pro další rozvoj: 

▪ Koordinovat a organizovat nabídku CR v území – vytvořit funkční jednotný webový por-

tál - databáze turistických atraktivit a služeb pro celé území mikroregionu, centralizovat informa-

ce a následně je propojit se stávajícími turistickými webovými stránkami a infocentry včetně 

umožnění přístupu k informacím subjektům v cestovním ruchu, využít digitální technologie. 

Uváděné údaje na informačních zdrojích stále průběžně aktualizovat. 

▪ Rozvíjet komplexní územní marketingové aktivity. 

▪ Navýšit počet informačních míst v území a prodloužit otevírací dobu infocenter (7 

dní/týden) 

▪ Vytvořit komunikační a funkční platformu pro spolupráci s podnikateli v cestovním ru-

chu. 

▪ Vytvořit funkční organizaci destinačního managementu pro celé území MT včetně zajiš-

tění udržitelného systému financování. 

Uvedené oblasti byly vnímány také jako problémy, které brzdí další rozvoj CR v mikroregionu. 

Dále jednotlivé PS definovaly oblasti nevyužitého potenciálu území pro rozvoj CR. Skupiny se shodova-

ly na těchto tématech: 

▪ V mikroregionu máme velký počet a velkou rozmanitost atraktivit a cílů, ale chybí jejich 

propojování a vytváření komplexní nabídky turistických produktů a balíčků. 

▪ Nevyužívání komplexního rozvoje cestovního ruchu pro působení na návštěvníky k del-

šímu pobytu a distribuci návštěvníků do více míst mikroregionu.   

V návaznosti na výše uvedené bylo dále projednáváno, co v území výrazně chybí (služby, infrastruktura, 

produkty). Nejčastěji byly uváděny tyto nedostatky: 

▪ Turistická nabídka pro všechny cílové skupiny při různých variantách počasí 

▪ Nedostatečná kapacita parkovacích ploch a navigační systém 

▪ Nedostatečná infrastruktura veřejně dostupné infrastruktury CR (odpočívadla a jejich vy-

bavení, zázemí a vybavení nástupních lokalit na turistické trasy a k atraktivitám apod.) 

▪ Základní služby cestovního ruchu – kvalitní stravování, stále trvá nízký počet subjektů se 

službami ve stravování a pohostinství. 

Skupiny dále projednávaly, jaké investice a aktivity jsou plánované k realizaci v nejbližších letech 

v jednotlivých obcích a městech v rámci rozvoje CR:  

Městys Zásada: 

▪ Umělé chlazení pro ledovou plochu – delší sezóna bruslení 
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▪ Rozšíření bikeparku: navyšování překážek pro zdatnější bikery, nové překážky pro děti 

▪ Minigolf u areálu fotbalového hřiště 

▪ Parkoviště pro nástup na běžeckou stopu (kolečko) v Držkově 

▪ Pořízení skútru pro úpravu běžeckých tratí  

Město Velké Hamry: 

▪ V nevyužité budově hlavního železn. nádraží vybudovat turistické místo a infocentrum 

▪ Vybudování naučné stezky do Parysu 

▪ Vybudování Parkour areálu ve Svárově 

▪ Volně přístupné víceúčelové hřiště u ZŠ Velké Hamry 

Město Smržovka: 

▪ Napojení běžeckého kolečka na Jizerskou magistrálu 

▪ Rozšíření využití přírodní sáňkařské dráhy pro cyklo-aktivity (bikepark) 

▪ Rozšíření služeb IC pro návštěvníky 

▪ Zvýšení propagace Smržovského vyhlídkového okruhu 

Obec Josefův Důl: 

▪ Zprovoznění lyžařského areálu Bukovka, zatím pro zimu (modernizace vleku) 

▪ Využití a revitalizace sklárny Maxov (wellness služby, sportoviště, lezecká stěna, prosto-

ry pro pořádání koncertů a akcí) 

▪ Revitalizace areálu Lesana (zvětšení běžeckého kolečka, osvětlení, zasněžování) 

▪ Vybudování sáňkařské dráhy od přehrady Josefův Důl 

▪ Vybudování parkovišť v Josefově Dole 

▪ Propojit lávkou sklárnu Maxov s náměstím Josefův Důl a hotelem 

▪ Místo Pily Josefův Důl s.r.o. vybudovat místo pro stání karavanů 

Obec Jiřetín pod Bukovou: 

▪ Zastřešení tenisového kurtu vedle envirocentra Sylvatica 

Obec Zlatá Olešnice:   

▪ Vytvoření Sklářské stezky (spolupráce s obcí Kořenov) 

▪ Vybudování stezky Zapadlých vlastenců (Zlaté Olešnice - Paseky n.J. - Vysoké n.J.) 

▪ Vybudování expozice spiritismu v rodinném domě Antala Staška 

▪ Rekonstrukce stodoly (kulturní památka) a vytvoření menšího muzea staré zemědělské 

techniky s představením historie zemědělství a chovu dobytka 

Město Tanvald: 

▪ Tanvaldský vyhlídkový okruh – revitalizace, návaznost na celé území, délka cca 15 km 

▪ Revitalizace lokality starých tenisových kurtů - vybudování parkoviště včetně toalet - ná-

vaznost na Tanvaldský vyhlídkový okruh a vyhlídku Špička 

▪ Další budování sítě trailů a nabídky pro terénní cyklistiku, příprava a vydání mapy trailů 

Tanvaldska 

Město Desná: 

▪ Revitalizace Riedelovy vily – vybudování důstojného kulturního centra s občerstvením 

(kavárna, cukrárna)  

▪ Vybudování nové expozice rodiny Josefa Riedela ve stávajícím muzeu Riedelovy vily 

▪ Vybudování amfiteátru u Riedelovy vily – prostor pro společenské akce  

▪ Vybudování stezky Dlouhý kopec – lokalita mezi vodopády a Černou Říčkou 

Albrechtice v Jizerských horách: 

▪ Vybudování nového parkoviště pod Tanvaldským Špičákem 

▪ Vybudování nového parkoviště - rozhledna Světlý vrch 

▪ Zvýšení kapacity parkoviště na Mariánské hoře 

▪ Zřízení dětského hřiště s tartanovou plochou u venkovní posilovny ve sportovním areálu. 

Počítá se také s oválem na in-line bruslení (využití zdarma) 

▪ Dokončení naučné stezky Waberloch  

▪ Instalace počítadel turistů 
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Město Harrachov: 

▪ Řízení cestovního ruchu a jeho rozvoje prostřednictvím nově založené organizace - Sdružení pro 

rozvoj CR v Harrachově, z.s.. 

▪ Revitalizace a vybudování nových odpočívadel a jejich vybavení 

▪ Zpřístupnění méně známých míst a ulehčení přetíženým místům 

- úprava sv. Jána (pramen vody) 

- Naučná stezka Rybárna 

- dokončení projektu Rybníčky 

- oprava kapličky 

- skleněný park pod kapličkou (se skleněnými artefakty ze Sklárny Novosad) 

- turistické místo u pumptracku (zázemí, odpočinek) 

- znovu osazení Včelí stezky  

- televizní cesta 

- Vytvoření místa pro karavany pod Mamutím můstkem (cca 20 míst) 

Obce Plavy a Kořenov neuvedly konkrétní záměry. 

V závěru projednávání bylo řešeno téma, jaká by měla být pozice Mikroregionu Tanvaldska v CR, resp. 

jak využít mikroregion při rozvoji cestovního ruchu. Výstupy z jednání pracovních skupin se shodují a 

reprezentují je tyto oblasti, které by měl mikroregion zajišťovat: 

▪ Zajišťovat organizaci a koordinaci vybraných aktivit rozvoje cestovního ruchu 

▪ Zajišťovat organizaci platforem spolupráce (např. vytvoření platformy pro spolupráci 

podnikatelů a provozovatelů turistických služeb s obcemi) 

▪ Vytvořit a spravovat webový portál cestovního ruchu (aktualizovat a udržovat dostupnost 

informací), rozvíjet společné informační nástroje – digitální technologie  

▪ Zajišťovat informovanost návštěvníků, marketing CR Mikroregionu Tanvaldsko  

▪ Sjednocovat rozvoj cestovního ruchu a podporovat společné projekty 

▪ Koordinovat tvorbu produktů cestovního ruchu a akcí na úrovni mikroregionu 

Posledním tématem, kterým se zabývaly pracovní skupiny, bylo hodnocení a vnímání komunikace a 

spolupráce v rámci obcí mikroregionu, s Turistickým regionem Jizerské hory, s Libereckým krajem, s 

podnikateli. 

Z výstupů jednání je hodnocení spolupráce a komunikace na dobré úrovni a bez větších problémů. 

V rámci mikroregionu (platí i pro jednotlivé obce) je slabou stránkou komunikace a spolupráce 

s podnikatelskými subjekty v cestovním ruchu. 

V rámci projektu vytvořená kompletní Databáze turistických atraktivit Mikroregionu Tanvaldsko může 

být podkladem pro vznik „katalogu CR“ a může s ním být dále pracováno tak, jak jsou kladeny poža-

davky a návrhy během projednávání v pracovních skupinách. 

Všechny důležité kroky v rámci realizace projektu jsou na www.tanvaldsko.info, www.tanvaldsko.eu. 

 

3. Poradce pro Mikroregion Tanvaldsko 

Za CSS / kancelář DSO budeme připravovat žádost do POV LK pro rok 2022 v DT 6 – projekty na 

vzdělávání a poradenství v oblasti rozvoje venkova a obnovy vesnice na Poradce pro MT. Alokována je 

dotace pro svazky obcí ve výši 20 000 Kč / obec, tj. pro Mikroregion Tanvaldsko 240 000 Kč. Zatím 

není vyhlášeno. 

Začátkem ledna proběhne vyúčtování dotace z roku 2021. 

 

4. Dům sociálních služeb pro MT: 

V současné době běží proces stavebního povolení k DSS, v této aktivitě je realizována zakázka na inže-

nýring ke stavebnímu povolení firmou Project A plus.  

Sledujeme průběžně dotační výzvy. ITI 

Předběžný rozpočet projektu je 66 432 500,- Kč bez DPH, 80 383 325,- Kč včetně DPH.  

Proběhlo jednání s projekční kanceláří Project A plus, kde bylo dosaženo dohody na změnách projekto-

vé dokumentace: 

• Poradenství v oblasti sociálních služeb + Senior point + Family point (přízemí) 

• Půjčovna kompenzačních pomůcek 

http://www.tanvaldsko.info/
http://www.tanvaldsko.eu/
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• Zázemí pro pečovatelskou službu pro celé území MT 

• Chráněné bydlení – 3 byty (1. poschodí) 

• Odlehčovací služba pro seniory, ZTP – 5 míst (1. poschodí) 

• Denní stacionář (senioři, ZTP - přízemí) – rozšíření příležitosti pro více cílových skupin 

Takováto podoba DSS získá podporu Libereckého kraje a zajistí vydání jeho souhlasného stanoviska 

v případě žádostí o dotace. Pro činnost DSS bude nutné v roce 2022/2023 nově registrovat osobní asis-

tenci, odlehčovací službu a rozšířit kapacitu v pečovatelské službě. 

 

5. CYKLOPARTNER 

Technický projekt oprav a doplnění cyklotras - sumář materiálu a úkonů – vznikne na základě DPP s p. 

Skrbkem, realizace v 1.pololetí roku 2022. 

Hotový technický projekt se stavem značení cyklotras v Mikroregionu Tanvaldsko a s konkrétními tech-

nickými potřebami doplnění značení (sumář materiálu a úkonů) bude projektová manažerka K. Preussle-

rová sdílet s Libereckým krajem, který má zájem na řízení rozvoje cyklo-dopravy v LK a zamýšlí reali-

zovat pasportizaci všech cyklotras v LK. 

 

Projektové záměry ve stadiu přípravy:  

Dotační fond LK pro rok nepočítá s vypsáním dotačních titulů v CR, jedinou výjimkou je regionální 

produkce a steel-platzy (karavanová stání). Avšak platí omezení, že pokud v roce 2021 žádala a byla 

podpořena některá z obcí v určitém ORP, tak v roce 2022 již další obec z tohoto ORP žádat nemůže. 

Jedna obec z ORP. Tzn. že v ORP Tanvald již požádala a podpořena byla Smržovka. 

 

Likvidace odpadů a technologie termického zpracování  

V rámci přípravy projektu na zpracování a likvidaci plastů je pověřen pan Milan Hloušek k jednání za 

Mikroregion Tanvaldsko na institucích v oboru likvidace plastů a to především na VŠCHT Praha – Ús-

tav energetiky, Ústavu chemických procesů AV ČR a České asociaci pro pyrolýzu a zplynování; na led-

novém zasedání MT podá zprávu a navrhne další postup přípravy projektu. 

9. Hospodaření   

Usnesení č. 32/2021 

Změna výše členských příspěvků na rok 2021 

Shromáždění starostů Mikroregionu Tanvaldsko v souladu s čl. XV., odst. 3 Stanov svazku obcí schva-

luje změnu výše členských příspěvků na rok 2021 takto: 

Desná    + 2 873,75 Kč  (na celkových 87 654,22 Kč)  

Josefův Důl   + 2 873,75 Kč  (na celkových 48 305,62 Kč) 

Velké Hamry   + 2 873,75 Kč  (na celkových 67 486,44 Kč) 

Zlatá Olešnice   + 2 873,75 Kč  (na celkových 41 516,41 Kč) 

Celkem:   + 11 495,00 Kč (na celkových 244 962,69 Kč) 

usnesení přijato jednomyslně   

 

Usnesení č. 33/2021 

Rozpočtové opatření č. 08/2021 

Shromáždění starostů Mikroregionu Tanvaldsko schvaluje Rozpočtové opatření č. 08/2021: 

příjmy 

navýšení členských příspěvků na protipovodňový systém            11.495,00 Kč 

 

výdaje 

protipovodňový systém – servis               11.495,00 Kč  

usnesení přijato jednomyslně   
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Usnesení č. 34/2021 

Rozpočtové opatření k datu 31.12.2021 

Pokud od posledního shromáždění do konce roku bude potřeba provést rozpočtové opatření, shromáždě-

ní starostů pověřuje předsedu k jeho schválení. 

usnesení přijato jednomyslně   

 

10. Informace ze SVS a.s. 

Nic nového. 

 

11. Různé 

Vladimír Vyhnálek informoval přítomné o proběhnuvším setkání Sdružení cestovního ruchu Jizerských 

hor. Z důvodu nerealizování některých projektů bude Turistickému regionu Jizerské hory darováno 50 

tis. Kč. 

Stanislav Pelc informoval přítomné o dokončení stavby hraniční lávky Jizerka – Orle a o předčasném 

uvedení do předběžného užívání 3.12.2021. Položení hlavní konstrukce bylo provedeno pomocí helikop-

téry. 

 

 

Příští jednání MRT se uskuteční dne 28. 1. 2022 od 9,00 hod v Josefově Dole. 

 

Zapsala: Veronika Hůzlová, CSS  

           

           Mgr. Marek Hotovec 

                                                                                                             předseda mikroregionu 


